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Zápis ze zasedání 

Akademického senátu Fakulty humanitních studií  

Univerzity Karlovy 

dne 12. září 2024 

Přítomno:  

Varvara Borisova (od 16:21 do 16:56), Martin Heřmanský, Jan Horský, Tatiana 

Chavalková Badurová, Lucie Kalabisová, Michael Kralert, Matěj Krofta, Selma Muhič 

Dizdarevič, Arnošt Novák, Petr Pavlík, Markéta Pražáková Seligová, Jan Tuček, Jana 

Wohlmuth Markupová, Karina Zamrazilová (od 16:09) 

CELKEM PŘÍTOMNO: 14 

 

Omluveno:  

Ludmila Maria Wladyniak 

CELKEM OMLUVENO: 1 

 

Nepřítomno:  

- 

CELKEM NEPŘÍTOMNO: 0 

 

Hosté:  

Monika Baláž Picková, Karolína Horáčková, Josef Kružík (do 16:50), Soňa Pokorná (do 

17:00), Tomáš Procházka, Sára Říhová, Věra Sokolová, Marie Yankouskaya (od 17:00) 
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Návrh programu jednání: 

1. Zahájení zasedání a schválení navrženého programu 
 

2. Schválení zápisu ze zasedání AS FHS UK konaného dne 6. června 2024 
(předkládá předsednictvo AS FHS UK) 

 
3. Schválení podmínek přijímacího řízení pro pregraduální studijní programy na 

FHS UK pro akademický rok 2025/26  
(předkládá proděkan pro studium J. Kružík) 
 

4. Vyhlášení voleb do AS FHS UK, stanovení termínu voleb do AS UK a zřízení 
volební komise  
(předkládá předsednictvo AS FHS UK) 
 

5. Informace děkanky 
(předkládá děkanka V. Sokolová) 
 

6. Různé 
 

 

1) Zahájení zasedání a schválení navrženého programu 

J. Wohlmuth Markupová zahájila zasedání a uvítala všechny přítomné. Na úvod 

upozornila především na personální změnu na postu administrativní podpory AS FHS UK 

a poděkovala S. Říhové, jež tuto funkci zastávala řadu let, za její precizní práci. Posléze 

popřála mnoho štěstí M. Baláž Pickové, jež tuto agendu přebírá. Dále představila navržený 

program jednání, který byl schválen tichým souhlasem. 

 

2) Schválení zápisu ze zasedání AS FHS UK konaného dne 6. června 2024 
(předkládá předsednictvo AS FHS UK) 
 
J. Wohlmuth Markupová představila návrh zápisu. Předsednictvo k němu neobdrželo 

žádné připomínky, proto zahájila hlasování o schválení zápisu ze zasedání AS FHS UK 

konaného dne 6. června 2024. 

 

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ:  12 

Hlasování:  PRO:     12 

PROTI:    0  

ZDRŽELO SE:   0  

 

USNESENÍ:  AS FHS UK schvaluje předložený zápis ze zasedání AS FHS UK konaného 

dne 6. června 2024. 
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3) Schválení podmínek přijímacího řízení pro pregraduální studijní programy na 

FHS UK pro akademický rok 2025/26 

(předkládá proděkan pro studium J. Kružík) 

16:09 – na zasedání dorazila K. Zamrazilová, počet přítomných senátorů a senátorek se 

zvýšil na 13. 

J. Wohlmuth Markupová otevřela bod a předala slovo proděkanovi pro studium 

J. Kružíkovi, který uvedl, že změny v přijímacím řízení by se měly týkat několika 

programů. V rámci českého studijního programu Studium humanitní vzdělanosti dojde ke 

zkrácení trvání přijímací zkoušky na 90 minut, tedy polovinu původního času. Nyní se 

totiž nacházíme ve fázi demografického růstu, což může přinést zvýšení počtu přihlášek 

ke studiu a zkrácení času přijímací zkoušky umožní případně uspořádat několikakolové 

přijímací řízení. 

 Další změna by měla proběhnout v rámci studijního programu Sociální a kulturní 

ekologie, který dosud jako jediný pořádal distanční přijímací zkoušku, kdy byli uchazeči a 

uchazečky o studium přijímáni na základě motivačního dopisu a strukturovaného 

životopisu. I tento navazující magisterský program by měl přejít ke standardní prezenční 

zkoušce z předepsané literatury. Dle J. Kružíka je kontakt uchazečů s fakultou velmi 

důležitý a může je podnítit se do studia zapsat. 

 Změna v přijímacím řízení nastane také v případě anglického bakalářského 

studijního programu Liberal Arts and Humanities, kde dojde k navázání spolupráce se 

společností Scio ve formě tzv. zkoušky General Academic Prerequisites (GAP). Zkouška 

distančně otestuje schopnost uchazečů a uchazeček pracovat s textem, řešit logické úlohy 

a podobné příklady. Fakultě vznikne náklad 60 000 Kč včetně DPH, uchazeči a uchazečky 

test budou konat bezplatně. Ke změně podle J. Kružíka dochází především z důvodu 

stávajících nedostatečných technických podmínek a kvůli změnám ve vízové politice ČR. 

V tuto chvíli je zapotřebí, aby úspěšní uchazeči a uchazečky vstoupili do tzv. programu 

Student, zajišťovaného Ministerstvem zahraničních věcí ČR, na jehož základě dostávají 

studentské vízum. Podmínkou však je, že pro zařazení do tohoto programu musí 

absolvovat regulérní přijímací zkoušku, tedy složit zkoušku, která je bodovaná a dochází 

u ní k rigoróznímu potvrzení identity. Takové ověření dosud používaný systém Moodle 

není schopen zajistit. Systém SCIO toto však dokáže, a může tak být důležitým činitelem 

ve vízovém procesu u přijatých uchazečů a uchazeček. Na závěr J. Kružík uvedl, že 

smlouva se společností SCIO je připravena a bude podepsána v dohledné době. 

 

16:21 – k zasedání se připojila V. Borisova, počet přítomných senátorů a senátorek se 

zvýšil na 14. 

 

J. Wohlmuth Markupová poděkovala za představení návrhu a otevřela diskuzi. S. 

Muhič Dizdarevič se dotázala na cenu za zkoušku pro jednoho studujícího. J. Kružík 

odpověděl, že cena pro fakultu by měla být 350 Kč, běžně se platí okolo 600 Kč.  

Protože nebyly žádné další dotazy, J. Wohlmuth Markupová zahájila hlasování o 

schválení podmínek přijímacího řízení pro pregraduální studijní programy na FHS UK pro 

akademický rok 2025/26. 
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CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ: 14 

Hlasování:  PRO:     14 

PROTI:    0  

ZDRŽELO SE:   0  

 

USNESENÍ:  AS FHS UK schvaluje podmínky přijímacího řízení pro pregraduální 

studijní programy na FHS UK pro akademický rok 2025/2026. 

 

4) Vyhlášení voleb do AS FHS UK, stanovení termínu voleb do AS UK a zřízení 

volební komise 

(předkládá předsednictvo AS FHS UK) 

 

Na úvod J. Wohlmuth Markupová zrekapitulovala, že se jako každoročně uskuteční řádné 

volby do AS FHS UK a také jako každé tři roky řádné volby do AS UK. Již na posledním 

červnovém zasedání avizovala, že by v dohledné době mohla absolvovat studium členka 

AS UK M. Pustková. Stalo se tak 18. 6. 2024, kolegyně Pustková však za sebe neměla 

náhradníka. Z tohoto důvodu dne 21. 6. 2024 předsednictvo AS UK vyhlásilo na FHS UK 

doplňovací volby. Pro ně se však AS FHS UK nemusí rozhodnout, a to na základě usnesení 

v souladu s čl. 13 Volebního řádu AS UK. Během letních měsíců se nicméně předsednictvo 

i po komunikaci s tajemnicí AS UK, A. Vohradskou, rozhodlo pro preferenci uskutečnění 

doplňovacích voleb spolu s volbami řádnými, a sice v nejbližším možném termínu, aby 

nově zvolený senátor či senátorka mohl již zastupovat fakultu na listopadovém zasedání 

AS UK.  

Vůči tomuto návrhu nebyly žádné námitky, přítomní naopak ocenili, že se všechny 

tři volby můžou uskutečnit v jednom termínu, ačkoli právě to bude klást větší nárok na 

volební komisi. V plénu tedy nastal konsenzus jak ve vyhlášení voleb, tak v jejich termínu, 

následovala debata o složení dílčí volební komise. V souvislosti s novelou Volebního řádu 

AS UK přítomní také diskutovali o termínu podávání nominací. Po diskuzi byl na návrh M. 

Heřmanského tento termín zkrácen, aby měli nominovaní dostatek času se vyjádřit. 

Následně bylo přistoupeno k hlasování o všech dílčích bodech zvlášť.  

J. Wohlmuth Markupová zahájila hlasování o návrhu vyhlášení doplňovacích voleb 

do studentské části AS UK pro volební období 2023–2025, které se uskuteční elektronicky 

v termínu 4.–7. listopadu 2024. 

 

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ: 14 

Hlasování:  PRO:     14 

PROTI:    0  

ZDRŽELO SE:   0  
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USNESENÍ:  AS FHS UK vyhlašuje doplňovací volby do studentské části AS UK pro 

volební období 2023–2025. Volby se uskuteční elektronicky ve dnech 4.–

7. listopadu 2024. Funkční období nově zvoleného senátora či senátorky 

začíná zvolením a končí 31. ledna 2025. 

J. Wohlmuth Markupová zahájila hlasování o návrhu termínu navrhování kandidátů a 

kandidátek do doplňovacích voleb do studentské části AS UK pro volební období 2023–

2025, a to do 22. října 2024 do 23:59 hodin. 

 

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ: 14 

Hlasování:  PRO:     14   

PROTI:    0      

ZDRŽELO SE:   0         

 

USNESENÍ:  Navrhovat kandidáty a kandidátky do doplňovacích voleb do studentské 

části AS UK pro volební období 2023–2025 lze do 22. října 2024 do 23:59 

hodin. Návrhy se volební komisi podávají elektronicky prostřednictvím 

webového formuláře, který bude zveřejněn na webových stránkách AS 

FHS UK. 

J. Wohlmuth Markupová zahájila hlasování o vyhlášení voleb do AS UK pro volební období 

2025–2028, které se uskuteční elektronicky v termínu 4.–7. listopadu 2024. Funkční 

období nově zvolených začne 1. února 2025 a skončí 31. ledna 2028. 

 

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ: 14 

Hlasování:  PRO:     14   

PROTI:    0      

ZDRŽELO SE:   0         

 

USNESENÍ:  AS FHS UK vyhlašuje volby do AS UK pro volební období 2025–2028. Volby 

se uskuteční elektronicky ve dnech 4.–7. listopadu 2024. Funkční období 

nově zvolených senátorů a senátorek začíná 1. února 2025 a končí 31. 

ledna 2028. 

J. Wohlmuth Markupová zahájila hlasování o návrhu termínu navrhování kandidátů a 

kandidátek do AS UK pro volební období 2025–2028, a to do 22. října 2024 do 23:59 

hodin.  
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CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ: 14 

Hlasování:  PRO:     14   

PROTI:    0      

ZDRŽELO SE:   0         

 

USNESENÍ:  Navrhovat kandidáty a kandidátky do voleb do AS UK pro volební období 

2025–2028 lze do 22. října 2024 do 23:59 hodin. Návrhy se volební komisi 

podávají elektronicky prostřednictvím webového formuláře, který bude 

zveřejněn na webových stránkách AS FHS UK. 

J. Wohlmuth Markupová zahájila hlasování o vyhlášení voleb do AS FHS UK v termínu 4.–

7. listopadu 2024, které proběhnou elektronicky.  

 

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ: 14 

Hlasování:  PRO:     14   

PROTI:    0      

ZDRŽELO SE:   0  

 

USNESENÍ:  V souladu s čl. 2 Volebního řádu AS FHS UK vyhlašuje AS FHS UK volby do 

AS FHS UK na 4.–7. listopadu 2024. AS FHS UK stanovuje elektronický 

způsob voleb. Funkční období nově zvolených senátorů a senátorek z řad 

akademických pracovníků začíná 1. února 2025 a končí 31. ledna 2028. 

Funkční období nově zvolených studentských senátorů a senátorek 

začíná 1. února 2025 a končí 31. ledna 2027. 

J. Wohlmuth Markupová po souhlasu navržených zahájila hlasování o návrhu složení 

volební komise, které bude totožné pro všechny troje volby. První hlasování se týkalo 

volební komise pro doplňovací volby do studentské části AS UK, druhé pro řádné volby 

do AS UK a třetí pro řádné volby do AS FHS UK. 

 

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ: 14 

Hlasování:  PRO:     13   

PROTI:    0      

ZDRŽELO SE:   1   
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USNESENÍ:  AS FHS UK jmenuje dílčí volební komisi pro doplňovací volby do 

studentské části AS UK pro volební období 2023–2025 ve složení S. Muhič 

Dizdarevič (ak. prac., předsedkyně), J. Tourek (ak. prac., člen), T. 

Chavalková Badurová (stud., členka), K. Horáčková (stud., členka), M. 

Heřmanský (ak. prac., náhradník), V. Borisova (stud., náhradnice). 

 

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ: 14 

Hlasování:  PRO:     13   

PROTI:    0      

ZDRŽELO SE:   1  

 

USNESENÍ:  AS FHS UK jmenuje dílčí volební komisi pro volby do AS UK pro volební 

období 2025–2028 ve složení S. Muhič Dizdarevič (ak. prac., 

předsedkyně), J. Tourek (ak. prac., člen), T. Chavalková Badurová (stud., 

členka), K. Horáčková (stud., členka), M. Heřmanský (ak. prac., 

náhradník), V. Borisova (stud., náhradnice). 

 

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ: 14 

Hlasování:  PRO:     13   

PROTI:    0      

ZDRŽELO SE:   1  

 

USNESENÍ:  AS FHS UK zřizuje volební komisi pro volby do AS FHS UK ve složení S. 

Muhič Dizdarevič (ak. prac., předsedkyně), J. Tourek (ak. prac., člen), T. 

Chavalková Badurová (stud., členka), K. Horáčková (stud., členka), M. 

Heřmanský (ak. prac., náhradník), V. Borisova (stud., náhradnice). 

 

5) Informace děkanky 

(předkládá děkanka V. Sokolová) 

 

J. Wohlmuth Markupová zahájila bod a předala slovo děkance V. Sokolové, která na úvod 

obeznámila přítomné se dvěma personálními změnami. K 31. 8. 2024 odešel z fakulty P. 

Špecián, jenž působil na pozici proděkana pro digitalizaci. Proděkanské místo zaniklo a 

agendu od 01. 9. 2024 přebrala S. Říhová, jež je rovněž bezpečnostní koordinátorkou FHS 

UK. Předání této agendy S. Říhové bylo dle V. Sokolové logickým krokem, protože se 
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dlouhodobě zabývá aspekty informačních systémů a spolupracuje s fakultním Oddělením 

informačních technologií. 

 

16:56 – zasedání opustila V. Borisova, počet přítomných senátorů a senátorek se snížil na 

13. 

 

J. Wohlmuth Markupová se dotázala, zda byl z formálního hlediska P. Špecián 

z funkce odvolán či funkce rovnou zanikla. Podle Statutu FHS UK se AS FHS UK vyjadřuje 

k záměru děkana jmenovat nebo odvolat proděkany. V. Sokolová dodala, že pracovní 

poměr P. Špeciánovi zanikl a spolu s tím i funkce jako taková. 

V rámci personálních změn dále děkanka V. Sokolová oznámila, že v létě ze 

Sekretariátu děkanátu odešla S. Černíková. Na její místo nastoupila nová kolegyně 

S. Pokorná, jež bude nově spravovat agendu sekretariátu a bude zároveň asistentkou 

tajemníka fakulty i děkanky. Poté informovala o dalších změnách, které se v průběhu 

letních prázdnin na fakultě udály: 

 Od 1. 9. 2024 začalo fungovat rozšířené kolegium děkanky. Členové a členky, kteří 

doplnili kolegium, jsou: předsedkyně senátu J. Wohlmuth Markupová, ředitelka 

knihovny A. Matuszková, zástupce fakulty v AS UK a zástupce odborové organizace 

P. Pavlík, A. Marková, zástupkyně fakulty v Radě vysokých škol, a zástupkyně 

studujících K. Zamrazilová. Dále V. Sokolová podotkla, že se nejedná o formát, který 

by měl nahrazovat AS FHS UK či úzké kolegium děkanky, rovněž se nejedná o 

formát pro komunikaci s akademickou obcí. Během svého prvního zasedání RKD 

rozhodlo o pořízení defibrilátoru do budovy FHS UK. Bude k dispozici na recepci.  

 U auly Jana Sokola je nově nainstalován knihobox, kam je možné si objednat knihy 

a vyzvednout si je i o víkendu.  

 Byl zřízen tzv. výměník, což je prostor pro studentskou iniciativu Udržitelná FHS, 

fungující na konceptu výměny oblečení či knih. Nyní se nachází v bývalé šatně, z níž 

se stala částečně relaxační místnost, postavila se tam knihovna a místnost může 

fungovat jako jakási „klubovna pro studující“. Udržitelná FHS momentálně 

připravuje pravidla užívání místnosti. 

 Na fakultě byl nainstalován nový orientační systém a u vchodu je nově mapa 

jednotlivých pater budovy. Také dochází k aktualizaci popisů jednotlivých 

kanceláří, místo polepů bylo navrženo snadněji vyměnitelné řešení. 

 Probíhá práce na osvětlení areálu, hotové by mohlo být do listopadu. Vše probíhá 

ve spolupráci s KaM. Rovněž dojde k instalaci stožárů na vlajky, opravě a doplnění 

stožárů s vnějším osvětlením. Jsou také objednané směrové tabule k příjezdové 

cestě na fakultu.  

 Dále se V. Sokolová dotázala přítomných studentských senátorů a senátorek na 

využívání studentské kanceláře. Po analýze vstupů se zjistilo, že místnost není 

dostatečně využívána. Fakulta přitom potřebuje důstojnou zasedací místnost např. 

na výběrová řízení. Požádala tedy přítomné studentské senátory a senátorky, zda 

by se studentská kancelář mohla sloučit s doktorandskou místností, což 

odsouhlasili. 
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 Podařilo se získat souhlas od KaM, aby studující FHS UK mohli pracovat v kavárně 

(bufetu FHS UK). Z právního hlediska není možné, aby ji provozovala přímo FHS 

UK, protože nemůže vystupovat jako ziskový subjekt. Ředitelka KaM souhlasila 

s návrhem a FHS UK bude moci ovlivnit například nabídku jídla a další. Jednání 

však stále probíhají. V souvislosti s tímto bodem také proběhla debata o 

možnostech pronájmu prostor fakulty, nicméně detailní informace vedení 

aktuálně zjišťuje.  

 Ve spolupráci s tajemníkem FHS UK, T. Procházkou, probíhá jednání o možnosti 

zapůjčení sedaček od firmy Balance is Motion.  

 V rámci kultivace prostoru dojde k natažení elektřiny do relaxační místnosti a 

kavárny. Do začátku semestru by měly být k dispozici zásuvky.  

 

J. Wohlmuth Markupová se dotázala V. Sokolové, zda by bylo možné umístit jména 

členů a členek rozšířeného kolegia na web a zda by bylo možné aktualizovat zápisy. V. 

Sokolová slíbila, že tak učiní. 

J. Horský se zeptal, zda by v rozšířeném kolegiu mohl být také zástupce garantů 

navazujících magisterských a doktorských programů. V. Sokolová poděkovala za podnět 

a vysvětlila, že tato možnost byla dlouho zvažována, zůstalo však otázkou, jaká by byla 

funkce tohoto zastoupení, neboť s garanty studijních programů a vedoucími kateder se 

schází děkanka pravidelně. Během prvního roku mandátu současného vedení fakulty bylo 

uskutečněno celkem 11 schůzek. V tuto chvíli jsou v rozšířeném kolegiu jako členky dvě 

garantky studijních programů, a sice sama V. Sokolová a také proděkanka pro akademické 

kvalifikace a kvalitu vzdělávání T. Pospíšilová. V. Sokolová však podotkla, že je možné se 

tomuto tématu dále věnovat.  

O slovo se dále přihlásil J. Tuček, aby doplnil, že fakultní knihobox byl pořízen 

z prostředků projektu Transformace pro VŠ na UK, registrační číslo: NPO_UK_MSMT-

16602/2022. Z úspory v tomto projektu se podařilo získat dodání 60 počítačů a revizní 

set pro knihovnu, který pomůže zefektivnit nakládání s fondem. Jedná se o přibližně 1 500 

000 Kč bez DPH. V. Sokolová poděkovala Oddělení pro rozvoj a projektovou činnost a J. 

Tučkovi za administraci veškeré podpory. 

Dále slovo dostala S. Říhová, která senát informovala o tom, že fakulta průběžně ve 

spolupráci s Bezpečnostním odborem UK monitoruje očekávanou povodňovou situaci. 

Vše je připraveno na případnou aktivaci do vyššího režimu, pokud by byl 1. či 2. 

povodňový stupeň. Zároveň probíhají školení k tématu ochrany měkkých cílů. Fakulta 

dále poptává i školení první pomoci. M. Heřmanský vyjádřil podporu snaze zajistit školení 

první pomoci. S nabídkou pomoci jeho zajištění se přihlásili J. Horský a S. Muhič 

Dizdarevič.  

Tajemník fakulty T. Procházka dále referoval o probíhajících opravách v budově 

fakulty, které se týkají zejména řešení reklamací, snížení spotřeby vody a výměny 

vodovodních baterií, výměny osvětlení, oprav venkovních laviček, vnitřní podlahy, 

větracích mřížek, instalace protiskluzových pásek, mytí oken, revize vzduchotechniky, 

oprav střechy a klik na toaletách ad. J. Horský a další přítomní posléze T. Procházkovi 

vyjádřili velké poděkování za jeho práci. 
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6) Různé 

J. Wohlmuth Markupová na úvod navrhla po poradě s předsednictvem a rozšířeným 

kolegiem děkanky další termíny zasedání v zimním semestru, k nimž nezazněly 

připomínky. Nadcházející zasedání AS FHS UK tedy proběhnou v termínech:  

 17. 10. 2024 

 21. 11. 2024 

 12. 12. 2024 

 16. 1. 2025 

 

S. Muhič Dizdarevič se dále dotázala V. Sokolové na změny na Katedře aplikovaných 

sociálních věd, tedy na přesuny některých zaměstnanců mezi katedrami a na neobsazené 

místo vedoucí/ho katedry. V. Sokolová podotkla, že se jedná o dvě různé záležitosti: 

situace kateder a jejich vedoucích a možné usazení navazujících magisterských programů 

na jednotlivé katedry. Kvůli letním prázdninám však diskuze stále probíhají. Dále V. 

Sokolová doplnila, že současná akademická struktura bohužel není funkční ve smyslu 

jasného rozdělení kompetencí, provázání a odpovědnosti. V prvním roce současného 

vedení fakulty docházelo k hodnocení fungování struktury, které se probíralo 

s katedrami, následovala schůzka s garanty a garantkami studijních programů. Po 

diskuzích došlo vedení fakulty k závěru, že z hlediska provozního a strukturálního je 

jednoznačné, že katedry musí být podobně velké, mít podobně či stejně nastavenou náplň 

práce, stanovenou funkci, což dříve nebylo a v tuto chvíli stále není. Porovnatelnost je pro 

funkčnost nutná, proto je důležité zajistit funkční propojení mezi katedrami a studijními 

programy. 

P. Pavlík souhlasil s porovnatelností velikostí jednotlivých kateder, ta by zároveň dle 

něj měla korespondovat s pracovní zátěží jejích zaměstnanců a zaměstnankyň. Dále 

upřesnil, že pokud nějaká katedra měla výrazně větší objem studijních programů či 

vedení závěrečných prací než jiná, nemůže mít stejný počet lidí.  

T. Chavalková Badurová se dotázala na uskutečněnou evaluaci reformy, respektive 

na to, zda proběhla evaluace funkčnosti jednotlivých kateder. V. Sokolová zdůraznila, že ji 

nelze provádět bez provazby na studijní programy. Aby se dala hodnotit funkčnost, musí 

se definovat, co je katedra a zda má zajišťovat studijní programy, zda má odpovídat 

vědeckým oblastem či pouze sdružuje pracovníky a pracovnice stejného zaměření. 

Funkčnost se tedy prozatím nedá hodnotit a na tyto typy otázek se podle ní ani 

realizovaná evaluace nemohla dotazovat, jelikož probíhala anonymně.  

Dále se T. Chavalková Badurová zeptala na potíže s doktorským studiem, především 

na netransparentní přístup k možnostem studujících doktorských programů v oblasti 

výuky či vedení prací a zda i tento ohled byl zvažován v rámci evaluací. V. Sokolová 

potvrdila, že schůzky na toto téma probíhají za účelem zvýšení transparentnosti. J. 

Wohlmuth Markupová doplnila, že po domluvě s V. Borisovou bude pravděpodobně na 

příštím zasedání AS FHS UK projednáván bod, týkající se právě doktorského studia.  

M. Heřmanský se dotázal na to, zda i v letošním akademickém roce bude registrace 

kurzů probíhat ve dvou fázích. J. Wohlmuth Markupová potvrdila, že ano, a upřesnila, že 

tato pravidla registrace platí pro všechny studující FHS UK. M. Heřmanský se dotázal na 
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přínos takového postupu, který na základě vlastních zkušeností potvrdila L. Kalabisová a 

další studentští senátoři a senátorky. 

Protože nezazněly žádné další příspěvky do diskuze, J. Wohlmuth Markupová 

s poděkováním za spolupráci ukončila jednání. Příští zasedání proběhne 17. 10. 2024.  

 

 

Zapsala: Bc. Karolína Horáčková 

 

 

 

Přehled schválených usnesení: 

617.  AS FHS UK schvaluje předložený zápis ze zasedání AS FHS UK konaného dne 

6. června 2024. 

618.  AS FHS UK schvaluje podmínky přijímacího řízení pro pregraduální studijní 

programy na FHS UK pro akademický rok 2025/2026. 

619.  AS FHS UK vyhlašuje doplňovací volby do studentské části AS UK pro volební 

období 2023–2025. Volby se uskuteční elektronicky ve dnech 4.–7. listopadu 2024. 

Funkční období nově zvoleného senátora či senátorky začíná zvolením a končí 31. 

ledna 2025. 

620.  Navrhovat kandidáty a kandidátky do doplňovacích voleb do studentské části 

AS UK pro volební období 2023–2025 lze do 22. října 2024 do 23:59 hodin. Návrhy se 

volební komisi podávají elektronicky prostřednictvím webového formuláře, který bude 

zveřejněn na webových stránkách AS FHS UK. 

621. AS FHS UK vyhlašuje volby do AS UK pro volební období 2025–2028. Volby se 

uskuteční elektronicky ve dnech 4.–7. listopadu 2024. Funkční období nově zvolených 

senátorů a senátorek začíná 1. února 2025 a končí 31. ledna 2028. 

622.  Navrhovat kandidáty a kandidátky do voleb do AS UK pro volební období 

2025–2028 lze do 22. října 2024 do 23:59 hodin. Návrhy se volební komisi podávají 

elektronicky prostřednictvím webového formuláře, který bude zveřejněn na webových 

stránkách AS FHS UK. 

623.  V souladu s čl. 2 Volebního řádu AS FHS UK vyhlašuje AS FHS UK volby do AS 

FHS UK na 4.–7. listopadu 2024. AS FHS UK stanovuje elektronický způsob voleb. 

Funkční období nově zvolených senátorů a senátorek z řad akademických pracovníků 

začíná 1. února 2025 a končí 31. ledna 2028. Funkční období nově zvolených 

studentských senátorů a senátorek začíná 1. února 2025 a končí 31. ledna 2027. 

624.     AS FHS UK jmenuje dílčí volební komisi pro doplňovací volby do studentské 

části AS UK pro volební období 2023–2025 ve složení S. Muhič Dizdarevič (ak. prac., 

předsedkyně), J. Tourek (ak. prac., člen), T. Chavalková Badurová (stud., členka), K. 

Horáčková (stud., členka), M. Heřmanský (ak. prac., náhradník), V. Borisova (stud., 

náhradnice).  
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625.  AS FHS UK jmenuje dílčí volební komisi pro volby do AS UK pro volební období 

2025–2028 ve složení S. Muhič Dizdarevič (ak. prac., předsedkyně), J. Tourek (ak. prac., 

člen), T. Chavalková Badurová (stud., členka), K. Horáčková (stud., členka), M. 

Heřmanský (ak. prac., náhradník), V. Borisova (stud., náhradnice). 

626.  AS FHS UK zřizuje volební komisi pro volby do AS FHS UK ve složení S. Muhič 

Dizdarevič (ak. prac., předsedkyně), J. Tourek (ak. prac., člen), T. Chavalková Badurová 

(stud., členka), K. Horáčková (stud., členka), M. Heřmanský (ak. prac., náhradník), V. 

Borisova (stud., náhradnice). 

 

 

 

 

 

Za správnost: Mgr. Jana Wohlmuth Markupová, Ph.D. 

                (předsedkyně AS FHS UK) 

 


